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230 millió Ft-os 
támogatásból újulhat meg 
a Teleki utca bölcsőde

3. oldal 

Már a 2. tram-
train szerelvény is 
próbaköröket fut 
Vásárhelyen

8. oldal 

Már az iskolabusz 
szolgáltatást sem 
láthatja el a Jovány 
Busz Kft.

4. oldal 

VIS MAIOR • A járványhelyzet hozhat megoldást az üres 
Csengettyű közi lakásoknál

Életmentő otthoncsere
BOROS TAMÁS

 Több generációs, együtt 
lakó családok számára je-
lenthet átmeneti megoldást, 
hogy az önkormányzat a 
járványhelyzetre hivatkozva 
kiadná számukra az évek óta 
üresen álló Csengettyű közi 
lakásokat. A város ugyan-
is vis maiornak, előre nem 
látott kényszerítő körül-
ménynek tekinti a járványt, 
amelynek brit variánsa a 
szakértők szerint gyakran 
teljes családokat fertőz meg. 
Ezt szerették volna meg-
előzni a képviselők, amikor 
az április 15-i véleményező 
ülésen a kiadás mellett dön-
töttek.
 A Csengettyű köz 33 lakását az 
önkormányzat a Minőségi Otthon-
csere Program égisze alatt vásárolta 
meg még 2017-ben. Az eredeti ter-
vek között az szerepelt, hogy pró-
baként a Csengettyű közben álló, 210 
lakásos panelházból több emeletet 
visszabontottak volna. Első körben 
80 lakó költözött volna elsősorban 
kertes házas ingatlanba, amihez 
az állam 12 millió forint, részben 
vissza nem térítendő támogatást 
adott. 33 lakásból kiköltöztek, de a 
visszabontásra már nem került sor. 
A lakások évek óta üresek. Az ön-
kormányzat régóta szeretné ezeket 
kiadni, ám ehhez Gyopáros Alpár, a 
Modern Városok Programért felelős 

kormánybiztos engedélye szüksé-
ges, ami - hiába kérte a város - nem 
érkezett meg.
„Felvállaljuk azt a kockázatot, hogy 
bár ez a ,,családbarát” kormány nem 
engedi a vásárhelyi családok boldogu-
lását, de ha az életük van veszélyben 
(pl. fiatal, közösségbe járó személy 
lakik együtt időssel), akkor ezeket 
a lakásokat a város használhatja”- 
mondta még januárban a polgár-
mester.
A lakások veszélyhelyzet miatti ki-
adásáról elkészített tervezetet az 
április 15-i véleményező ülésen fo-
gadták el. A sajtóban máshol olvas-
ható hírekkel ellentétben nem veheti 
ezeket bárki igénybe a járványhely-
zetre hivatkozva, hanem csak azok, 
akik betartják az alapvető lakásügyi 
szabályokat, nem halmoztak fel már 

CSALÁDOK KÖLTÖZHETNEK A RÉGÓTA ÜRESEN ÁLLÓ LAKÁSOKBA  
(FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM)

korábban jelentős hátralékot és nem 
merült fel velük kapcsolatban az 
együttéléssel kapcsolatban kifogás.
A lakásokat olyan családoknak ad-
ják ki, ahol általában 3 vagy több 
generáció él együtt kis helyen, így 
a járvány miatt veszélyes az ösz-
szezártságuk. Tehát a döntések 
nem szociális,, hanem járványügyi 
alapúak lesznek. A családoknak a 
lakásokat jelképes, 100 Ft/m2-es 
bérleti díjjal adják ki, természetesen 
rezsifizetési kötelezettséggel. Az 
érintettek vállalják, hogy a veszély-
helyzetet követően esetlegesen ki 
kell a lakásokból költözniük.
A kérelmek ügyében a Lakásügyi Ta-
nácsadó Testület (62/530-187) és dr. 
Kis Andrea alpolgármester (62/530-
180) az illetékes. 

KÖZTÉR • Lázár szerint büntetőadó,  
Márki-Zay nem gazdagítaná Lázár barátját

Pengeváltás 
közterület-
használat 
ürügyén
KOZÓ ATTILA - BOROS TAMÁS

 Forrnak az indulatok a vá-
sárhelyi kórház bővítésével 
kapcsolatos építkezés, pon-
tosabban egy daru felállítá-
sa körül. Az önkormányzat 
ugyanis egy 2004-es rende-
let alapján 136,3 millió forint 
közterület-használati díjat 
számolt fel a közbeszerzést 
elnyerő vállalkozónak. A he-
lyi Fidesz és maga Lázár Já-
nos is követeli a díj törlését 
és a város fejlődésének gát-
ját látják az intézkedésben. A 
rendeletet Lázár János ide-
jén vezették be, a díjtételek 
2011 óta változatlanok.
 Egy 2004-es önkormányzati ren-
deletre hivatkozva kért 136,3 millió 
forintos díjat az önkormányzat a 
helyi kórház felújításához szükséges 
közterület használatért. Ez a hasz-
nálat egy daru felállítását és a mun-
kavégzést takarja a Hunyadi utca 
felől. A vásárhelyi Fidesz szerint 

ezzel a lépéssel az önkormányzat 
és Márki-Zay Péter polgármester 
veszélyezteti a kórház fejlődését, 
még Lázár János is felszólította az 
önkormányzatot, hogy el a kezekkel 
a kórháztól. 
Az április 15-i véleményező ülésen 
Horváth Zoltán önkormányza-
ti képviselő kérte a díj eltörlését. 
Márki-Zay Péter erre azt válaszolta, 
kérelmét nyújtsa be írásban, de nem 
látja indokoltnak egy több milliár-
dos projektben az eltörlést. 
A Polgármesteri Hivatal közleménye 
szerint nem hibáztathatják a várost 
és a városvezetést vagy a polgár-
mestert azért, mert egy közbeszer-
zést megnyerő vállalkozó rosszul 
kalkulál. A közterület-használati 
díja 136.327.500 Ft, ami éppen egy 
Lázár János polgármestersége alatt 
született rendelet alapján számol-
ható ki, ennyibe kerül 365 napra 
az elfoglalni kívánt építési munka-
terület, amely lakó- és kiszolgáló 
utat, kerékpárutat, járdát érint.

Folytatás a 3. oldalon

NEM KALKULÁLT VOLNA A KÖZTERÜLET HASZNÁLAT DÍJÁVAL A KIVITELEZŐ?

ANTIKORRUPCIÓ • Kizárná a rokonokat az önkormányzati 
beszerzésekből a vásárhelyi polgármester

A hozzátartozók ne 
nyerhessenek megbízást!
BÍRÓ DÁNIEL 

 Márki-Zay Péter azt java-
solja, az önkormányzat úgy 
módosítsa a beszerzési sza-

bályzatát, hogy a döntésho-
zók közvetlen hozzátartozói 
ne nyerhessenek megbízást. 
A javaslat megvitatására 
rendkívüli közgyűlést hív-
nak össze péntek reggelre 

– jelentette be lapzártánk 
előtti sajtótájékoztatóján a 
vásárhelyi polgármester.

Folytatás az 5. oldalon
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ÖNKORMÁNYZATISÁG • Orbán Balázs szerint a 25 ezer fő feletti 
városok is kapnak kompenzációt

Most éppen megígérték

BOROS TAMÁS

 Az önkormányzatok hely-
zetéről tartott vitafórumot 
a kormánypárti Mandiner 
szervezésében a Magyar Ön-
kormányzatok Szövetsége 
(MÖSZ) vezetője, Gémesi 
György, Gödöllő polgármes-
tere és Orbán Balázs minisz-
terhelyettes, parlamenti és 
stratégiai államtitkár. A be-
szélgetést Kereki Gergő, a 
mandiner.hu főszerkesztője 
vezette. Hogy a miniszter-
helyettes fenti kijelentése 
mennyire vehető komolyan, 
az a jövő kérdése. Március 
végén Balla György minisz-
teri biztos még azt mondta, 
hogy nincs mit kompenzálni 
az iparűzési adó miatt.
 A MÖSZ egyik legfontosabb célja 
a feladatok és a források egyensúly-
ba helyezése - emelte ki a fórumon 
a szervezet elnöke, Gémesi György.  
A szövetség nem pártpolitikai szer-
vezet, hanem szakmai érdekvédelmi 
szövetség, a hozzájuk tartozó te-
lepülések lakosságszáma alapján 4 
millió választópolgárt képviselnek.
A jelenlegi helyzetben azt emelte 
ki, hogy a feladataik kapcsán sok-
szor probléma a hirtelen meghozott 
szabályok, mint tavaly márciusban 
az iskolák bezárása, vagy most ta-
vasszal a bölcsődei, óvodai ügyelet. 
Ezt sokszor nehéz megszervezni, 
nehezen teljesíthető plusz feladatok 
ezek, az idő rövidsége miatt.
Orbán Balázs azzal kezdte, a véde-
kezésben mindenkinek részt kell 
vennie. Azt mondta, 2010 után az 
önkormányzatok a prosperáló gaz-
daság a haszonélvezői voltak, de a 
járvány ezt megakasztotta. Szerinte 
most sokkal jobb az önkormányza-

tok,  például Gödöllő helyzete, mint 
2010 előtt volt.

Megyünk a tanácsrendszer 
felé

 Gémesi szerint viszont a kor-
mányzat túl sok feladatot és hatás-
kört vont el az tőlük, amelyeknek 
egy részével egyet lehet érteni, egy 
része viszont erős túlzás. Ilyen túl-
zás például az építéshatóság kérdé-
se. Ma egyre inkább megyünk a ta-
nácsrendszer felé, mondta, nagyon 
centralizált lett az önkormányzati 
struktúra, a bevételek elosztása, 
az elmúlt 10-11 évben csökkent a 
mozgásterük. Ebben az időszak-
ban, mondta, 30%-kal csökkent az 
önkormányzatok állam által bizto-
sított, működésre felhasználható 
támogatása, miközben kiadásaik, 
például a minimálbér emelkedett.
Orbán szerint viszont az állami tá-
mogatás csökkenése egyenes arány-
ban áll a feladatok átvételével. Amit 
az ország bizonyos részeiben meg 
tudnak oldani (oktatás, egészség-
ügy, szociális ellátás), azt másutt 
nem, és a területi kiegyenlítés ér-
dekében ezeket a feladatokat, a szo-
lidaritás mentén, átvette az állam, 
tette hozzá.
Gémesi szerint az adóelvonások 
kérdésében az önkormányzatok és 
az állam között nem volt egyetlen 
egy hatékony, konstruktív tárgyalás 
sem. A járvány alatt pedig Magyar-
ország az egyetlen európai ország, 
ahol forrásokat vontak el az önkor-
mányzatoktól, ellentétben például 
Németországgal vagy Ausztriával.
Orbán szerint Ausztriával és Német-
országgal azért nem lehet a magyar 
önkormányzati finanszírozást és az 
önkormányzati válságkezelést ösz-
szehasonlítani, mert azok más köz-
igazgatási berendezkedésű orszá-

gok, ahol szövetségi tartományok 
vannak. Ott ezek a kisebb egységek 
az állami feladatok teljes vertikumát 
ellátják, ellentétben a magyar ön-
kormányzatokkal.

Elégtelen állami 
finanszírozás

 Akárhogy is van, tette hozzá 
Gémesi, az állami normatíva, amit 
kapnak, ma nem elegendő. Az állam 
Gödöllőn ma a feladatok 37%-át 
finanszírozza, mondta, és a többit a 
helyi adókból kellene finanszíroznia 
az önkormányzatoknak. Ezeket az 
adókat vette el a központi kormány 
tőlük az utóbbi 1 évben, ezzel gya-
korlatilag elzárták az önkormány-
zatok mozgásterét. Ráadásul például 
a megfelezett iparűzési adó kiesést 
sem kompenzálják majd a 25 ezer fő 
feletti településeknél. Orbán viszont 
azt mondta, a 25 ezer fő feletti ön-
kormányzatok is fognak pénzbeli 
kompenzációt kapni.
Orbán hozzátette, az önkormányza-
tok pozíciói nem gyengülnek jobban 
a jelenlegi járványhelyzetben, mint 
az államé. Gyakran szóba került a 
beszélgetés során az állam által a 
Fideszes vezetésű megyei jogú vá-
rosoknak adott 1,38 milliárd forint. 
Orbán erre azt mondta, az az önkor-
mányzat, aki kért pénzt, és bekopo-
gott, azok kaptak.
A beszélgetés végén Gémesi szo-
morúan konstatálta, hogy noha 
2009-ben még ő is együtt harcolt a 
Fidesszel az önkormányzati jogo-
kért, Kósa Lajos meg is fogalmazott 
akkor 12 pontot az önkormányzati-
ság védelmében, ám a Fidesz poli-
tikája mára 180 fokot fordult. Orbán 
Balázs erre ismét azt állította, hogy 
a magyar önkormányzatok sokkal 
jobb helyzetben vannak, mint 2010 
előtt. 

RÉSZLET A VITA ÉLŐ KÖZVETÍTÉSÉBŐL (FORRÁS: MANDINER FACEBOOK)

GAZDASÁG • 3,5 millió az új határszám

A teraszok és 
az iskolák egy 
része újra kinyit
BOROS TAMÁS

 A miniszterelnök április 
14-én azt mondta, ha elérjük 
a 3 és fél millió oltott embert 
hazánkban, akkor elkezdőd-
het a teraszok újranyitása. 
A vendéglátósokat terhe-
lő teraszdíjat eltörlik. Ezzel 
a kormány ismét egy olyan 
díjat enged el, ami az önkor-
mányzatok bevétele volt.
 Szintén az ezen a napon bejelen-
tett döntés értelmében április 19-én 
csak az óvodákban és az általános 
iskolák alsós osztályaiban indult 
meg az oktatás. A felsősök továbbra 
is otthon, digitális rendben fognak 
tanulni. Ők a középiskolásokkal 
együtt, május 10-én kezdik meg az 
jelenléti alapú iskolai tanulást.
A teraszokon a kezdetekben az a 
szabály, hogy a csak a dolgozóknak 
kell maszkot viselniük, a vendégek-
nek nem. A vendéglátósok többsége 
inkább örül a nyitásnak. Ezen a vé-
leményen van Kovács László, a Ma-
gyar Vendéglátók Ipartestületének 
elnöke is, ám hozzátette, fontos az, 
hogy a dolgozók is be legyenek oltva. 
Kovács László szerint több szem-
pontból is felelőtlenség úgy kinyitni, 
hogy a dolgozók nincsenek beoltva. 
A közszolgálati tévében azt mondta, 
ha valaki beviszi a fertőzést, azt a 
kollégái és a vendégek is elkaphat-

ják, és akár karantén alá is kerül-
het a személyzet, ami a működést 
veszélyeztetheti. Egy ilyen helyzet 
ráadásul a vendégekben is bizalmat-
lanságot kelthet.
Az óvodás és az iskolás gyermekek 
szülei országosan vegyes érzelmek-
kel fogadták az újranyitást. A Vásár-
helyi TV-nek Dr. Magyar Andrea, 
a Domonkos Nővérek Liszt Ferenc 
Ének-Zenei Általános Iskolájának 
igazgatója április 19-én arról szá-
molt be, hogy 15 gyermek esetében 
kérték a szülők, hogy ne kelljen 
menniük iskolába. Az iskolában a 
gyerekek is inkább örültek a nyitás-
nak.
Szentkirályi Alexandra kormány-
szóvívő például azt mondta, ő nyu-
godt szívvel tette ki gyermekét 19-
én reggel az iskola előtt. 
Nem mindenki ilyen nyugodt. A Vas 
megyei Répcelakon például a Móra 
Ferenc Általános Iskola alsós tanárai 
közül egyetlen kivétellel senki nem 
ment be április 19-én dolgozni az in-
tézménybe, a Munka törvénykönyve 
54. paragrafusára hivatkozva, amely 
azt írja: a munkavállaló köteles 
megtagadni az utasítás teljesítését, 
ha annak végrehajtása más személy 
egészségét vagy a környezetet köz-
vetlenül és súlyosan veszélyeztetné. 
Sokan érzik magukat hasonlóan ve-
szélyben, mert nem tartják elegen-
dőnek a sok esetben egy oltást, amit 
április 19-ig megkaptak. 

ÚJRA MEGIHATUNK KÖZÖSEN EGY ITALT A TERASZOKON

ÁTLAGKERESET • Pontosabban számolják

A medián valósabb
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Az eddigi nagyon pontat-
lan adatokkal ellentétben 2 
évre visszamenőleg közzé-
tette a havi mediánbér-ada-
tokat a Központi Statisz-
tikai Hivatal (KSH), illetve 
az összes vállalkozás teljes 
munkaidőben dolgozó al-
kalmazottaira vonatkozó 
kereseti adatokat is.
 Ahogy a Népszava írja, az idén 
januárra vonatkozóan a KSH bruttó 
411 ezer forintos átlagbért közölt. 

Csakhogy ez csupán az 5 fősnél na-
gyobb cégeknél teljes munkaidőben 
alkalmazásban állók keresetének 
átlagát mutatja meg. Ezen dolgozók 
száma idén januárban 2,78 millió 
fő volt. Ugyanebben a hónapban – 
szintén a KSH statisztikája szerint 
– 4,54 millióra rúgott a foglalkozta-
totti létszám.
Az új kereseti adatok az eddigiek-
nél jóval többet árulnak el a hazai 
bérviszonyokról. 2019-ben a KSH 
szerint a mediánbér bruttó 280 ezer 
forint volt, vagyis az alkalmazottak 
fele 280 ezer forintnál kevesebbet 
keresett. 
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Városunk

KÖZTÉR • Lázár szerint büntetőadó,  
Márki-Zay nem gazdagítaná Lázár barátját

Pengeváltás 
közterület-
használat 
ürügyén

Folytatás a címoldalról

 A közlemény hozzátette, hogy a 
város nemrégiben fizette ki a régi fi-
deszes időkből Hódmezővásárhelyre 
maradt 318 millió forintos adósság 
utolsó részletét, aminek kifizetését 
2018 február után kezdte el követelni 
a kórház. A kórház meglátásuk sze-
rint egyébként már óriási kedvez-
ményt élvez a városvezetés részéről, 
hiszen a város cégeinek a kórház 
összesen 64 millió forinttal tartozik, 
és további 11,7 millió forint értékű 
le nem járt számla várakozik kifi-
zetésre. A város cége úgy szolgáltat 
étkezést a kórházban ellátottaknak, 
hogy a kórház nem írt alá szerződést 
a várossal, áll a közleményben.

Ki fizetné a díjat? A 
kórház, vagy a vállalkozó? 

A vitába az egyik hozzá közel álló 
hírportálon Lázár János is beszállt: 
„Még miniszterelnök-jelöltnek sem 
kell lenni ahhoz, hogy az ember tudja: 
járvány idején egy kórház a frontvo-
nalban áll. Aki most a frontvonalon 
harcolóktól elvesz, nem pedig ad, az 
olyan, mintha hátba lőné a sajátjait. 
Márki-Zay Péter ezzel a 140 milliós 
büntetőadóval – hiszen itt valójában 
erről van szó – ezt csinálja.”

Márki-Zay Péter azt írta, hogy a Lá-
zár János szerint politikai bosszúból 
kivetetett sarc összegét polgármes-
terként még Lázár határozta meg, a 
tarifa 2011 óta változatlan.
A területhasználatot pedig nem a 
kórház, hanem a kivitelezést elnye-
rő vállalkozó fizeti - jelen esetben a 
Lázár kastélyt is építő Paragi István 
- fogalmaz Márki-Zay, majd hozzá-
teszi: Nem látom be, miért kellene a 
város fejlesztése helyett a vásárhelyi 
korrupció felszámolása után is Lá-
zár János barátait gazdagítanunk? 
A projekt költségeit nem a kórház, 
hanem az Európai Unió (kisebb 
mértékben a magyar állam) fizeti.
Lapzártánk előtt nem sokkal érke-
zett a hír, miszerint az egész ügy sok 
hűhó volt, lényegében semmiért. 
Ugyanis a Polgármesteri Hivatal áp-
rilis 19-én azt a tájékoztatást adta, 
hogy a kivitelező Építészmester Kft. 
módosítási kérelmet nyújtott be, 
már csak április 14-től július 31-ig 
szeretné használni a Hunyadi János 
utca egy részét, ennek használati 
díja már csak 300 ezer forint körüli 
összeg. A daru területhasználatára 
április végén nyújtanak be egy új 
kérvényt, ami vélhetően már nem 
egy évre szól majd... 

JÁRVÁNY • Húsvét óta kevesebb vakcinát kapnak a háziorvosok

16-20 ezer vásárhelyi 
lehet már beoltva
SOÓS KATA

 Húsvét előtt körzetenként 
átlagosan heti 50-60 embert 
oltottak be Vásárhelyen 
- mondta a Vásárhelyi 
Televíziónak Dr. Mester 
János, hozzátette, most a 
háziorvosok 30-40 embert 
tudnak ellátni vakcinával, 
de több olyan hét is volt, 
ahol csak 10-20 beteggel 
haladtak előre. 
 Az oltási arány így is nő, Mester 
János körzetében április közepén a 
653 jelentkező közül 400-an már 
megkapták a védettséget jelentő 
injekciót. - Ha nálam a 2/3-a van 
beoltva, akkor a többi körzetben 
is ugyanez az arány tartható. 
A háziorvos becslése szerint 
Hódmezővásárhelyen már 16-20 
ezer ember be lehet oltva. 
Aki regisztrált az oltásra, azt a 
felkínált vakcinával oltják be, de 
előfordul, hogy az oltásra várók 
egyes vakcinákat elutasítanak, 
nem kérik az oltást, várnak az 
általuk preferált típusra. Ha egyet 
elutasítunk, továbbra is a listán 
maradunk, és később újra oltásra 
hívnak bennünket, igaz, ezzel időt 

veszítünk.
Az embernek van egy elképzelése, 
hogy milyen vakcinát szeretne 
kapni - mondja Mester doktor - 
ez időközben változik. Sajnos az 
AstraZeneca oltással szemben 
történt meg, hogy visszamondták a 
betegek a vakcinát, mert a médiában 
azt hallották, hogy trombózisos 
mellékhatása lehet, így elálltak az 
oltástól. 
Dr. Mester János szerint a legtöbben 
a Pfizert vakcinát szeretnék felvenni. 

AZ EMBEREK OLTÁSI HAJLANDÓSÁGA NŐ, EGYRE TÖBBEN SZERETNÉNEK VÉDETTSÉGET - 
MONDJA DR. MESTER JÁNOS

Bármelyik vakcinát ajánljuk fel 
a betegnek, számba vesszük a 
betegségeit. A Pfizer vakcina az, 
amelyik a legnagyobb spektrumban 
alkalmazható.
A háziorvos szerint a legjobb az, 
ha a felkínált vakcinát elfogadja 
az oltásra váró. Nincs különbség a 
hatóanyagok között, és ha nem is 
100 százalékos, de nagyon magas 
szintű védelmet adnak a koronavírus 
ellen.  

KÖZBESZERZÉS • Hónapokat kellett várni a kormány engedélyére

Megújulhat a Teleki 
utcai bölcsőde
BOROS TAMÁS

 Elindulhat a Teleki utcai 
bölcsőde felújításának köz-
beszerzési eljárása. Már-
ki-Zay Péter polgármester 
április 14-i sajtótájékozta-
tóján örömtelinek nevezte, 
hogy a projekt idáig eljutott, 
ám elmondása szerint az 
engedélyezéssel 4 hónapot 
késett a Miniszterelnökség. 

 Ez a késedelem a polgármester 
szerint azzal jár, hogy szeptem-
berben még nem kezdhetik meg az 
új bölcsődében az évet, másrészt a 
munkálatokat még idén be kell fe-
jezni, ami szintén nehézséget okoz a 
4 hónap késedelem tükrében. 
A város még 2019-ben pályázott 
sikeresen 230 millió forint értékben 
a bölcsőde korszerűsítésére, felújí-
tására. A közbeszerzési eljárás elin-
dítására eddig kellett várni. Jelenleg 
tehát a bölcsőde kivitelezési munká-

AZ ÖNKORMÁNYZAT VÁRJA A KIVITELEZŐK JELENTKEZÉSÉT

CIVILEK • Megvan az első félévi 
támogatottak névsora

14,2 millió forintot 
osztottak szét
BOROS TAMÁS

 A civil szervezeteknek, 
egyesületeknek az év első 
felében történő támoga-
tásáról döntött a vélemé-
nyező ülés április 15-én. A 
civil szervezetek közül hét-
nek tudták csupán megadni 
a kért teljes támogatást, a 
szűkös keretek miatt. A dön-
tések során szempont volt a 
kért felhasználás, valamint 
az, hogy az előző években 
pályáztak-e, és amennyiben 
igen, megfelelően és hatá-
ridőben elszámoltak-e a ka-
pott összeggel.
 Az Oktatási, Kulturális, Sport és 
Nemzetiségi Bizottság elnöke, Lő-

kösné Nagy Sarolta elmondta, idén 
is civil szervezetek, sportegyesü-
letek önkormányzati támogatására 
lehetett pályázni, az első, úgymond 
tavaszi félévben március 15-ig. A 
most megítélt támogatás mértéke 
mintegy 14,2 millió forint. A támo-
gatásra 27 sportegyesület, 32 egyéb 
egyesület, alapítvány nyújtott be tá-
mogatási kérelmet, 60 millió forint 
értékben.
A véleményező ülés megállapodott 
abban, hogy a felhasználás, az el-
számolás, a beszámolás és a civil 
szervezetek tevékenysége tekin-
tetében fontos az átláthatóság. A 
szervezeteknek az elszámolásukat 
úgy kell benyújtani, ahogy arról az 
önkormányzattal, mint szerződő 
féllel megállapodtak. 

lataira várják a pályázókat, a győz-
tesnek a munkálatokat 6 hónap alatt 
kell elvégeznie. Az eset sajnos nem 
egyedi. A Területfejlesztési Opera-
tív Program és a Modern Városok 
Program több eleme tekintetében 
is legalább ennyit kell várni az en-
gedélyeztetésekre, mondta a sajtó-
tájékoztatón Márki-Zay. A polgár-
mester az egyik nagy eredményének 
a pályázatok, finanszírozások és a 
közbeszerzések tekintetében az át-
láthatóságot tartja. 



4.

2021. április 23.

Városunk

VILLEROY & BOCH • A cégnél tudni szeretnék, mennyi dolgozó 
oltatná be magát

Májusban jönnek  
a vietnámiak

BÍRÓ DÁNIEL

 Mennyire jellemző az ol-
tásellenesség a fizikai dol-
gozók körében? – ennek 
jártunk utána Hódmezővá-
sárhely legnagyobb munka-
adójánál. Azt is megtudtuk, 
hamarosan megérkezik a 
vietnámi vendégmunkások 
első csoportja.
 Április 16-i adat szerint Ma-
gyarországon 4 millió 219 ezer fő 
regisztrált oltásra, és közülük több 
mint 3 millió 145 ezren már meg-
kapták a koronavírus elleni vakcina 
első adagját, ám meglehetősen so-
kan bizonytalanok abban a kérdés-
ben, beoltassák-e magukat. Április 
13-án pedig arról írt a G7 gazdasági 
portál, hogy erős az oltásellenesség 
a fizikai dolgozók körében. A cikk 
szerzője 20, különböző foglalkozású 
emberrel beszélt, és azt tapasztal-
ta, a megkérdezettek 50 százaléka 
elutasítja az oltást, 20 százaléka 
bizonytalan.
A leírtakkal kapcsolatban a város 
legnagyobb foglalkoztatójához for-
dultunk, és azt kérdeztük: a Villeroy 
& Boch vásárhelyi üzemében ké-
szült-e anonim felmérés azzal kap-
csolatban, mennyien regisztráltak 
vagy regisztrálnának oltásra?

– A cég vezetése pártolja a mun-
katársak oltását, így külön kérte a 
vállalatnál működő szakszervezete-
ket, hogy segítsék a munkatársaink 
körében az oltás népszerűsítését. 
Mivel nemrég kezdődött meg a 60 
éven aluliak oltása is, így jelenleg 
vizsgáljuk annak a lehetőségét, hogy 
az adatvédelmi szabályokkal össz-
hangban hogyan rendelkezhetnénk 
információkkal a munkatársaink 
oltásáról. Ezzel párhuzamosan 
számos munkatársunk már önként 
jelezte az elmúlt időszakban, hogy 
megkapta a koronavírussal szem-
beni oltását – válaszolta lapunknak 
Fehér Erzsébet.
Arra vonatkozóan, hogy hány olyan 
esetről van tudomásuk, mikor mun-
kavállalójuk koronavírus okozta 
megbetegedés miatt hetekre kiesett 
a munkavégzés alól, azt a választ 
kaptuk a társaság kommunikációs 
vezetőjétől: “A vírus a vállalatunk 
munkatársait sem kerülte el, ezért 
folyamatosan monitorozzuk a fer-
tőzöttek és karanténban lévők szá-
mát, és mindent megteszünk annak 
érdekében, hogy megállítsuk a fer-
tőzés terjedését. A pontos számokat 
azonban nem kívánjuk a nyilvá-
nossággal megosztani. Ugyanakkor 
megjegyezzük, hogy a vállalatunk-
nál nem történt halálesettel végződő 
fertőzés, és bízunk benne, hogy ez 

így is marad a jövőben is.”
Fehér Erzsébet hangsúlyozta, a 
Villeroy & Boch Magyarország Kft., 
ahogy a korábbi közleményeikben is 
jelezték, a koronavírus hazai megje-
lenése óta mindent megtesz annak 
érdekében, hogy védje a munkatár-
sait és partnereit. Ezért számtalan 
intézkedést vezettek be az elmúlt 
egy évben, amelyeket az aktuális 
szabályozásoknak megfelelően fo-
lyamatosan módosítanak. A transz-
parens kommunikáció nagyon fon-
tos a számukra, különösen ezekben 
a nehéz időkben, amit a koronavírus 
jelent. Így a változásokról és vala-
mennyi döntésről a belső kommu-
nikációs csatornákon folyamatosan 
tájékoztatják a munkatársaikat, és 
mindent elkövetnek, hogy válaszol-
janak a felmerülő kérdésekre is.
Lapunk arra is kíváncsi volt, mikorra 
várható a 40 vietnámi vendégmun-
kás érkezése. Mint megtudtuk, a 
jelenlegi tervek szerint május és 
augusztus között több csoportban – 
csakis negatív koronavírus teszttel 
– utaznak be hazánkba. A jelenlegi 
szabályozások alapján a letöltött ka-
rantén időszak után kezdhetik meg a 
munkát Vásárhelyen, ugyanakkor 
vizsgálják az oltásban való részvéte-
lük lehetőségét is. 

A VÁLLALATVEZETÉS ARRA KÉRTE A SZAKSZERVEZETEKET, NÉPSZERŰSÍTSÉK AZ OLTÁST A MUNKATÁRSAK KÖRÉBEN.

FEJLESZTÉS • Játszótér a legkisebbeknek

Új ovi-foci 
pályákat adtak át
V. R.

 Egy éve már technikailag 
készen volt, most hivatalo-
san is átadták Vásárhelyen, 
a Magyar Labdarúgó Szövet-
ség segítségével kivitelezett 
ovi-foci pályát az Oldalko-
sár utcában, de nem csak itt, 
hanem három másik hely-
színen is létesítettek ilyet a 
városban.
 Az Oldalkosár utcán határidőre, 
még hónapokkal korábban elkészült 
a műfüves pálya, ám a járványhely-
zet miatt ünnepélyes átadójára csak 
most kerülhetett sor. A közelben két 
óvoda is található, így a minden-
napokban mintegy 170 kisgyermek 
sportolhat rajta biztonságosan. 
Ludescherné Maksa Zsuzsanna a 
Vásárhelyi Televíziónak elmondta, 
az óvodai nevelésben a mozgás-
fejlesztést ki tudják itt használni, 
a szabad játék vagy a testnevelés 
foglalkozásokon. A gyerekek nagyon 
élvezik ezt a pályát - tette hozzá.
Márki-Zay Péter az átadón kiemel-
te: míg a Magvető és a Pálffy utcai 
műfüves pályák az óvodák udvarán 
helyezkednek el, így elsősorban az 

intézménybe járók számára nyitot-
tak, addig ezt, a panel házas övezet 
közepén állót mindenki használhat-
ja.
Ez a szélesebb közönség, a vásárhelyi 
családok számára elérhető - mond-
ta a polgármester. Csak éjszakára 
tervezik ezt bezárni, egyéb időben 
viszont lehet használni, hétvégén is. 
Délelőttönként a környékbeli óvo-
dáknak tartjuk fenn, de 11 óra után 
már nem tartanak foglalkozásokat. 
Fontos a pályák rendeltetésszerű 
használata, mert csak akkor lehet 
hosszútávon rúgni rajta a bőrt. Ezért 
azt kérik sáros, illetve stoplis cipő-
ben ne menjen rá senki. 
Korszerű körülmények között 
edzhetnek itt az emberek - állapí-
totta meg Borús Ildikó műszaki elle-
nőr. - Tudjuk, hogy a mozgás meny-
nyire fontos az egészség megőrzése 
szempontjából, és ha már kicsi kor-
ban elkezdik, akkor valószínűleg 
felnőtt korukban is megtarthatják 
ezt a jó szokást.
A műfüves pályák a Magyar Lab-
darúgó Szövetség támogatásával 
valósulhattak meg Hódmezővásár-
helyen. A 80 millió forintos beruhá-
zás az önkormányzattól mintegy 10 
millió önerőt igényelt. 

MÉG TÖBB PÁLYÁN RÚGHATJÁK A LEGKISEBBEK A BŐRT (FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM)

LEFÉKEZVE • Már iskolabuszt sem üzemeltethet Jovány Gyula

Munka nélkül, parkolóba kényszerülve
B. D. - K. A.

 A tankerületi központ 
az elmúlt hét péntekén 
azonnali hatállyal felmondta 
az iskolabusz szolgáltatásra 
vonatkozó szerződését 
Jovány Gyulával, akinek 
így már egyáltalán nincs 
munkája. (Az iskolabusz 

szolgáltatást  évek  óta 
ő végezte, naponta 50-
70 gyereket szállított 
külterületről.)

 Miután kiderült, hogy április 19-
én nyitnak az iskolák, a gyerekek 
szállítását - tekintettel arra, hogy 
cége személyszállítási tevékenységét 
felfüggesztették - alvállalkozóval 
szerette volna megoldani, de a 

kormányhivatal, szemben a korábbi 
gyakorlattal, ezt az engedélyt csak 
hetek múlva adja. A vállalkozó a 
múlt héten 2 nap is próbálta intézni 
az ügyet a hatóságnál, de hiába 
várt a parkolóban az engedélyre 
- másutt nem lehetett -, nem 
kapott zöld utat. Azt mondja, a 
kormányhivatal törvényesen járt 
el, de talán ügyfél- és gyerekbarát 
megoldást is találhattak volna. 

Az önkormányzat a hétvégén 
szembesült a helyzettel, saját 
cége, a HMSZ Zrt. gépjárműveivel 
oldották meg a helyzetet - 
mondta Szabó János, tanácsadó. 
Hozták, vitték a gyerekeket, 
akik ebből így sokat nem vettek 
észre. - Dolgozunk a hosszútávú, 
megbízható megoldáson - emelte 
ki Szabó, - Meglátjuk, hogy mi 
lesz a bírósági eljárás vége, hiszen 

csak felfüggesztett állapotban van 
a Jovány Busz Kft. Mi szurkolunk, 
hogy állítsák vissza jogaiba a céget, 
és akkor a nyertes ajánlatának 
birtokában ő tovább vihetné ezt a 
tevékenységet, de ha nem, akkor 
elszántak vagyunk, hogy megoldjuk 
önerőből. 
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UNIÓS TÁMOGATÁS • Három cég nyert fejlesztésre

160 milliós beruházást 
terveznek
B. D.

 Összességében 160 milli-
ós fejlesztést hajthat végre 
három hódmezővásárhelyi 
vállalkozás a projektjeikre 
elnyert uniós támogatásból 
– derül ki a nyerteseket köz-
lő kormányzati portál listája 
alapján.
 Mindhárom vásárhelyi vállalko-
zásnak 70 százalékos támogatási 
arány mellett ítéltek meg uniós for-
rást, a megpályázott beruházások 
teljesítéséhez 30 százalékos önerőt 
kell biztosítaniuk. Az 1990-ben 
családi vállalkozásként alakult Pelle 
D’oro Kft. hazai és európai piacra 
is gyárt ruházati termékeket. A cé-
ginformáció.hu adatai szerint a 18 
főt foglalkoztató társaságnak 2019-
ben 71 milliós árbevétele volt, és a 
jövőben hasonló nagyságrendű fej-
lesztést hajthat végre abból 49 mil-
liós támogatásból, amit a napokban 
nyert uniós pályázaton.
Ugyancsak divat- és dizájnipari fej-

EMLÉKNAP • „Emlékezz, emlékeztess és meséld el fiaidnak, hogy 
soha többet ilyen ne történhessen meg.”

A holokauszt 
áldozataira emlékeztek
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A holokauszt magyar-
országi áldozatainak em-
léknapján, április 16-án 
közösen emlékezett a hód-
mezővásárhelyi Magyar 
Tragédia 1944 Kiállítóhelyet 
fönntartó Emlékpont, va-
lamint Hódmezővásárhely 
Megyei Jogú Város Önkor-
mányzata és a Hódmezővá-
sárhelyi Zsidó Hitközség.
 A vásárhelyi zsidó temetőben a 
holokauszt áldozatainak tiszteletére 
állított emlékműnél néma főhajtás-
sal helyezte el a megemlékezés kö-
veit Márki-Zay Péter polgármester, 
dr. Kis Andrea alpolgármester, Erdős 
László hitközségi elnök és Miklós 
Péter történész, címzetes egyetemi 
tanár, az Emlékpont szakmai ta-
nácsadója.
2001 óta emlékezünk Magyaror-
szágon a magyar holokauszt áldo-
zataira, ugyanis 1944. április 16-án 
kezdődött meg a magyarországi 
zsidók gettókba tömörítése Kár-
pátalján. Hódmezővásárhelyen a 
népszámlálási adatok alapján az 
akkori zsidóságnak a fele, mintegy 
400 ember halt meg a koncentrációs 
táborokban.
Miklós Péter az emléknap kapcsán 

elmondta: „Közel nyolc évtizeddel a 
mintegy hatszázezer magyar, köztük 
több ezer Csongrád-Csanád megyei és 
négyszáz vásárhelyi zsidó elhurcolása 
és meggyilkolása után kötelességünk 
emlékezni rájuk és feladatunk küzdeni 
a felejtés ellen. Az ártatlanul elpusz-
tított áldozatok emlékének ápolását 
és a származási alapon való megkü-
lönböztetés elfogadhatatlanságának 
tudatosítását szolgálják az ilyen em-
léknapok, mint a mai.”
A megemlékezést szolgálja a he-
lyi, Tuhutum utcai izraelita temető 
felújítása is, ahol a legrégebbi sír-
helyek 150 évesek. Ezek felújításá-

val kezdték a munkákat, mondta a 
Vásárhelyi TV-nek Erdős László, a 
helyi zsidó hitközség elnöke. Ebben 
a munkában a Szegedi Tudomány-
egyetem hallgatói is segítséget fog-
nak nyújtani.
A temetőnek szeptember-október 
környékén egyfajta újraszentelése 
történhet meg, erről már dr. Kis 
Andrea alpolgármester beszélt. 
Egyben felidézte a tavaly elhunyt Dr. 
Erdélyi Miklós szavait is: „Emlékezz, 
emlékeztess és meséld el fiaidnak, 
hogy soha többet ilyen ne történhessen 
meg.” 

FŐHAJTÁSSAL TISZTELEGTEK A VÁSÁRHELYI ÁLDOZATOK EMLÉKE ELŐTT

HULLADÉK • Változatlan formában lehet 
lomtalanítást kérni az FBH-NP Nonprofit 
Kft-től

Félévente egyszer 
jár a szolgáltatás
BOROS TAMÁS

 Lőkösné Nagy Sarolta 
önkormányzati képviselő 
kereste meg szerkesztősé-
günket azért, hogy Hódme-
zővásárhelyről egyszerre 
nagyon sokan, az átlagosnál 
jóval többen próbálják elérni 
az FBH-NP Nonprofit Kft-t 
a házhoz menő lomtalaní-
tással kapcsolatban. A kiug-
ró, és a cégnek is már „lo-
gisztikai nehézséget” okozó 
számok oka egy valótlanul 
elterjedt hír.
 Folyamatosan égtek a vona-
lak április első felében az FBH-NP 
Nonprofit Kft-nél, erről számolt be 
a cég egyik diszpécsere és Lőkösné 
Nagy Sarolta. Rengeteg vásárhe-
lyi lakos kereste őket azzal, hogy 
igaz-e, miszerint az április 17-18-i 
hétvégén lehet lomtalanítást kérni-

ük, és amennyiben igen, akkor sze-
retnének élni a lehetőséggel. Ezzel 
szemben a cég és az önkormányzati 
képviselő is azt közölte, bármilyen 
hír is kapott szárnyra, a házhoz 
menő lomtalanítást ugyanúgy lehet 
kérni, mint eddig, félévente egyszer, 
bárkinek. Tehát nem pusztán 1 vagy 
2 hétvégén.
Az FBH-NP Nonprofit Kft. tehát 
egyrészt megnyugtatja ügyfeleit, 
továbbra is fennáll a lomtalanítás 
lehetősége, változatlan formában. 
Másrészt Lőkösné Nagy Sarolta arra 
kér mindenkit, hogy vagy hívják a 
+36/79/524-821-es telefonszámot, 
ahol a 4-es menüpontot választva, 
be kell írni Hódmezővásárhely irá-
nyítószámát, vagy ha nem győzik 
kivárni az ügyintézőt, akkor írjanak 
e-mailt az fbhnpkft@fbhnpkft.hu 
címre, ahol a lakcím mellett kérik, 
hogy írják meg azt a napot, amelyen 
a kommunális hulladékot elszállít-
ják önöktől. 

lesztésre kapott 51 milliós támoga-
tást a Pmex Kft.
Az ólomüvegeiről, lámpáiról és dísz-
tárgyairól nevezetes Rozetta Üvegs-
túdió Bt. 12 millió forint támogatást 
nyert tervezett projektjéhez. A hat 
főt alkalmazó, tavaly előtt 68 milliós 
forgalmat bonyolító kisvállalko-

zásnak restaurálás terén is komoly 
referenciái vannak: országszerte 
több templomban, illetve a buda-
pesti Grasham Palotában, a spanyol 
nagykövetség épületében és a Grand 
Hotel Corinthiában is dolgoztak már 
ólomüveg ablakok, üvegtetők hely-
reállításán. 

A ROZETTA ÜVEGSTÚDIÓ TÖBB TEMPLOMBAN VÉGZETT MÁR RESTAURÁLÁST

ANTIKORRUPCIÓ • Kizárná a rokonokat  
az önkormányzati beszerzésekből  
a vásárhelyi polgármester

A hozzátartozók 
ne nyerhessenek 
megbízást!

Folytatás a címoldalról

 – Engem is zavar, hogy bár ka-
tegorikusan megmondtam sógornőm 
férjének, ne pályázzon a munkára, a 
kérésemnek nem tett eleget, s mivel ő 
adta a Szent Antal utca tervezésére vo-
natkozó legjobb ajánlatot, el is nyerte 
a megbízást – mondta Márki-Zay 
Péter. A polgármester arra reagált  
megszólalásával, hogy az egyik helyi 
portál felrótta neki, ebben az eset-
ben nem áll-e fönn összeférhetet-
lenség, illetve korrupciógyanúról is 
írt a lap. 
– Ennél az ajánlatkérésnél is nyílt 
eljárásban versenyeztettük meg a 
pályázókat, három cég tett ajánlatot, 
és közülük az a nettó 2,5 milliós volt 
a legolcsóbb, amit a sógornőm férje 
nyújtott be. A második legjobb ajánlat 
571 ezer forinttal volt drágább. Mérle-
gelnem kellett, de nem találtam olyan 
jogszabályi okot, ami alapján megta-
gadhattam volna a szerződéskötést. A 
rokonságomba tartozó tervező 1990 
és 2018 között mintegy 150 alkalom-
mal nyert hasonló tervezési munkát a 
vásárhelyi önkormányzattól, viszont 
mióta én vagyok a polgármester, ez 
volt az egyetlen eset. Annak érdekében, 
hogy a hasonló helyzeteknek elejét ve-

gyük, azt javaslom, az önkormányzat 
úgy módosítsa a beszerzési szabály-
zatát, hogy a döntéshozók közvetlen 
hozzátartozói ne nyerhessenek sem-
milyen megbízást. Ezzel kapcsolatban 
rendkívüli közgyűlést hívtam össze 
péntek reggel 9 órára – jelentette be a 
városvezető. (Ez lapunk megjelené-
se idején lesz - szerk.) 
Márki-Zay Péter kiemelte, semmi-
lyen kifogása nincs azzal szemben, 
hogy a sajtó utánanéz a politikusok-
nak, és feltárja a korrupciógyanús 
ügyleteket, de szerinte egyáltalán 
nem lehet párhuzamot vonni a kor-
mánypárti vezetőket, vagy a korábbi 
fideszes vásárhelyi városvezetést 
érintő közbeszerzések és a mostani 
eset között. 
– Hódmezővásárhelyen is több példa 
igazolta 2018 előtt, hogy irányított 
közbeszerzések zajlottak, ahol leszű-
kítették, olykor korlátozták a versenyt. 
Megválasztásom óta kizárólag nyílt 
eljárásban, teljes átláthatóság mel-
lett bonyolítunk le beszerzéseket, és 
mindig a legkedvezőbb árajánlatot 
benyújtó pályázó nyer, függetlenül 
attól, milyen kapcsolatot ápolt vagy 
ápol a helyi Fidesszel – szögezte le a 
polgármester. 
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Kultúra

BFMK • Már megismerhető a táborok tematikája

A nyárra készül a BFMK
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A tavasz is nehezen akar 
beköszönteni, de a Bessenyei 
Ferenc Művelődési Központ 
nagyon optimista és már a 
nyári időszakot szervezi. Jú-
nius 28-tól augusztus 17-ig 
összesen 22 különböző te-
matikájú tábor várja azokat 
a gyerekeket, akik tartalma-
san és kalandosan szeretnék 
eltölteni a vakációt.
 A járványhelyzet tavaly nyáron 
is lehetővé tette a gyerekek nyári 
táboroztatását. A Bessenyei Ferenc 
Művelődési Központ valamennyi 
tematikus heti foglalkozássorozata 
teltházas volt és ha minden optimá-
lisan alakul, akkor erre idén is nagy 
esély lesz.
– Abban bízunk, hogy május, június-
ban kinyithat az intézmény. A nyári 
táborokat szerencsére nyáron is meg 
tudtuk tartani. A kollégákkal gőzerővel 
készülünk, a héten lett meghirdetve 
és már több mint 20-an jelentkez-
tek. Látszik, hogy nagyon nagy rá az 
igény. Idén 22 tábor indul, ezek közül 
11 duplikálódik, azaz két turnusban is 
zajlanak – fogalmazott a Vásárhelyi 
Televíziónak Varga Anikó igazgató.

A nagy népszerűségnek örvendő 
mese, hagyományőrző, sport, nép-
tánc és környezetvédelmi táborok 
mellett újak is megjelennek a palet-
tán. A német nyelv iránt érdeklődők 
után, idén már az angolul tanulni 
vágyók is teret kapnak.
– Eddig még nem volt angol nyelvi 
tábor, most kezdő szinten várjuk a 
gyerekeket. A Micimackó táborban an-
golul lehet verseket, dalokat tanulni, 
vagy rajzfilmeket nézni és feldolgoz-
ni. Ezen kívül lesz science táborunk 

is, amelyben a tudomány és az angol 
nyelv keveredik. Különböző kísérletek-
nek lehetnek részesei a fiatalok – fo-
galmazott Varga Anikó.
A táborok sora június 28-án kez-
dődik és egészen augusztus 17-ig 
tartogat tartalmas kikapcsolódást a 
gyerekeknek Hódmezővásárhelyen. 
A részletekről bővebb tájékoztatást 
a művelődési központ közösségi 
felületén kaphatnak a szülők, de ki-
advány is készül és telefonon is lehet 
információt kérni. 

 IDÉN IS LESZNEK TÁBOROK A BFMK KERETÉN BELÜL (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

GALÉRIA • Augusztus végéig lesz 
látogatható a 67. Vásárhelyi Őszi Tárlat 

Nyáron is őszi 
tárlat
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A 67. Vásárhelyi Őszi Tár-
lat a járványügyi korláto-
zások feloldását követően 
2021. augusztus 29-ig lesz 
látogatható Hódmezővásár-
helyen, az Alföldi Galériában 
– tájékoztatta szerkesztő-
ségünket a szervező Tornyai 
János Múzeum.
 A tárlat már 2020 november vé-
gére elkészült és azóta készen áll 
a látogatók fogadására, azonban 
a mindennapi életet és a muzeális 
intézmények nyitvatartását kor-
látozó intézkedések miatt ezidáig 
nem tekinthették meg sem a kiállító 
alkotók, sem a művészetkedvelő kö-
zönség, ezért hosszabbították meg a 
nyár végéig.

A szervezők egyben kénytelenek 
voltak azt a kényszerű döntést is 
meghozni, hogy a bizonytalan hely-
zet és a korlátozások elhúzódása 
miatt az idén, 2021-ben nem rende-
zik meg a Vásárhelyi Őszi Tárlatot. A 
Tornyai János Múzeum munkatársai 
bíznak abban, hogy az elkövetkező 
esztendőben újult erővel, a meg-
szokott rend szerint lesz mód és 
lehetőség a hatvannyolcadik tárlat 
megvalósítására.
A jelenlegi kiállítást azonban az 
idén, amint lehetőség nyílik rá, 
mindenképpen megnyitják és lá-
togathatóvá teszik a szervezők, így 
2021-ben sem marad Vásárhelyi 
Őszi Tárlat nélkül a hazai képzőmű-
vész-társadalom és a művészetked-
velők közössége – közölte a Tornyai 
János Múzeum. 

REMÉLJÜK HAMAROSAN ÉLŐBEN IS MEGNÉZHETJÜK (FOTÓ: SZILÁGYI GERGELY)

A BFMK-ban 
látható Antal Imre 
Pro Urbe díja

ANTAL IMRE HALÁLÁNAK 13. ÉVFORDULÓJÁN, ÁPRILIS 15-ÉN A BFMK AULÁJÁBAN EGY 
ÜVEGVITRINBEN HELYEZTÉK EL A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI SZÜLETÉSŰ MŰVÉSZ, TELEVÍZIÓS 

SZEMÉLYISÉG PRO URBE DÍJÁT. MUNKÁSSÁGA ELŐTT AZ ÖNKORMÁNYZAT TAVALY 
POSZTUMUSZ ELISMERÉSSEL TISZTELGETT, AMELYET EGYETLEN ROKONA,  DR. ILLY JÓZSEF 

VETT ÁT. AZ ELISMERÉS AZ Ő KÉRÉSÉRE MOSTANTÓL A BESSENYEI FERENC MŰVELŐDÉSI 
KÖZPONTBAN LÁTHATÓ. 
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Sport

KOSÁRLABDA • Az 5-8. helyért folytatják

A végét nem bírta  
a Kosársuli
B. D.

 Egy megrázó nap végén, 
fájdalmas lelki teherrel kel-
lett pályára lépniük a hód-
mezővásárhelyi kosárlab-
dázóknak, hiszen a mindent 
eldöntő meccset megelőző-
en érkezett a tragikus hír: 
elhunyt az egyesület alapí-
tója, elnöke, Elek András.
 A végig kiélezett találkozó utolsó 
perceiben két hárompontossal ellé-
pett a Pápa, amikre már nem tudott 
válaszolni a Vásárhelyi Kosársuli 
együttese az NB I/B-s kosárlabda 

bajnokság rájátszásának mai játék-
napján, így a két nyert mérkőzésig 
zajló párharcot a vendégek nyerték 
meg, s jutottak az elődöntőbe.
Vásárhelyi Kosársuli – Pápai Conoil 

Motax KC 74-79 (18-17, 17-20, 
18-16, 21-26)

Tóth Tamás vezetőedző: – Gratu-
lálok a Pápának a továbbjutáshoz, a 
végjátékban jobb döntéseket hoztak 
és a szerencse is melléjük állt. Ami az 
első szakaszban működött nálunk, a 
második félidőben már nem, hiszen 
9 támadólepattanót, 13 büntetőt és 
7-ből 5 hárompontost engedtünk ne-
kik. Köszönöm a csapatomnak, hogy 
vállalták a játékot ma, mentálisan 

A TRAGÉDIA ELLENÉRE A CSAPAT VÁLLALTA A JÁTÉKOT

KOSÁRLABDA • Pótolhatatlan veszteség 
Vásárhely sportjának

Elhunyt Elek 
András

BOROS TAMÁS

 71 éves korában, április 
17-én elhunyt Elek András, 
a Vásárhelyi Kosársuli alapí-
tója. 
 A Kosársuli SE csapatát 1994-ben 
alapította, az első időkben kimon-
dottan utánpótlás nevelési céllal, és 
néhány év alatt a város egyik leg-
nagyobb létszámú sportegyesülete 
lett. A kezdetektől fogva eredményes 
együttműködési kapcsolat volt a vá-
ros általános- és középiskoláinak 
többségével.

A felnőtt csapatot 2002 óta adja a 
Kosársuli, ez idő alatt megjárták a 
magyar bajnokság legfelsőbb osz-
tályát is. Onnan soha nem estek ki, 
csupán anyagi nehézségek miatt 
csúsztak lejjebb és szerepelnek 
jelenleg is a másodosztályban, az 
NBI/B-ben, ahol stabil együttesnek 
számítanak. 
Hódmezővásárhelyen imádják a 
kosárlabdát, az emberi oldalon túl 
részben ezért is fájó sokaknak Elek 
András tragikus és gyors távozása. 

NEM FELEJTJÜK EL SOHA ELEK ANDRÁST

borzasztó nehéz volt! Búcsúznunk kell 
a legendás edzőtől, elnöktől, baráttól, 
apától, pótolhatatlan veszteség érte 
a magyar kosárlabdát. Bandi bá’-ról 
mindenkinek van feledhetetlen szto-
rija, mókás története, valóban mind-
annyiunk és a Kosársuli atyja is volt 
ő. Az egész egyesület nevében kívánok 
őszinte részvétet és megnyugvást az 
Elek családnak, a fájdalmukban mind 
osztozunk! Bandi bá’, vigyázz ránk és 
taníts tovább minket fentről is, nagyon 
fogsz hiányozni!
A vásárhelyi csapat az 5-8. helyért 
folytathatja a küzdelmeket a rá-
játszásban, következő ellenfele a 
Bonyhád lesz. 

VÍZILABDA • Ladóczki Ádám bemutatkozott

Pesti riválist vert a HVSC
B. D.

 A kiemelkedő kapustelje-
sítménynek és a remek vé-
dekezésnek köszönhetően a 
mérkőzés második félidejé-
ben csak egyszer tudott be-
találni az OB I/B-s vásárhe-
lyi férfi vízilabda csapatának 
kapujába fővárosi ellenfele.
 Csak a második negyed derekáig 
volt kérdést, érvényt tud-e szerezni 
a papírformának a HVSC csapata. A 
harmadik játékrészben a vásárhe-
lyiek hálóőre, Ujházi Attila végleg 
lehúzta a rolót, összességében 67 
százalékos hatékonysággal védett, 
így már csak az volt a kérdés, mek-
kora gólkülönbséggel tudnak nyerni 
a hazaiak a Gyarmati Dezső Spor-
tuszodában.

HVSC – Oázis Sport Club  
11-6 (3-3, 5-2, 2-1, 1-0)

Szabó Tamás vezetőedző: – Na-
gyon fontos volt számunkra ez a 
mérkőzés, hiszen a forduló előtt 
közvetlen mögöttünk álló, dinami-
kus és jól felkészített Oázis csapata 

látogatott hozzánk. Az első másfél 
negyedben fej-fej mellett haladt a 
két csapat, köszönhetően többek 
közt annak, hogy legalább 4-5 ha-
talmas gólhelyzetet is elpuskáztunk, 
és kaptunk olyan gólt, melyre külön 
felkészültünk. A második negyed 
végétől azonban lehiggadtunk, 
koncentráltabbak lettünk a befeje-
zéseknél, védekezésben is jobban 
mozogtunk, valamint a kapusunk is 
nagyon feljavult a mérkőzés máso-
dik felére! Ezeknek köszönhetően 
sikerült ellépnünk ellenfelünktől 

3-4 góllal, amit taktikus játékkal 
sikerült megtartani a mérkőzés vé-
gére. Továbbá örülök annak, hogy 
sikerült 6 gólon tartani azt az Oázist, 
amely nagyon ötletes, jó támadójá-
tékot nyújt hétről hétre, és szinte 
minden mérkőzésükön tíz gól felett 
lőnek. Valamint gratulálok a 2004-
es születésű Ladócki Ádámnak, aki 
első felnőtt mérkőzését játszotta és 
nem vallott szégyent!
A tabellán hatodik HVSC legközelebb 
április 24-én, szombaton a fővárosi 
VIWA együttesét látja vendégül. 

SZABÓ TAMÁS VEZETŐEDZŐ ELÉGEDETT VOLT A LÁTOTTAKKAL

HFC • 4 meccs, 12 pont a vásárhelyiek 
mérlege

A nagy menekülés
BOROS TAMÁS

 Egymás utáni negyedik 
mérkőzését is megnyerte, 
legutóbb április 18-án hazai 
pályán 2-1 arányban a Hód-
mezővásárhelyi FC labdarú-
gó csapata az NB III. Közép 
csoportjában, és szerencsére 
rohamléptekkel menekül a 
kiesés elől. A mostani áldo-
zat a közvetlen rivális Tak-
sony együttese volt.
 Sorsdöntő, úgynevezett hatpon-
tos mérkőzésen fogadta a HFC a 
két hellyel és 1 ponttal mögötte álló 
Taksony együttesét.
A vendégek gyorsan vezetést sze-
reztek Zsirai Péter által, amit a haj-
tós első félidő végén kiegyenlített a 
HFC Bata Kristóf góljával.

A második játékrészben a hazaiak 
magukhoz ragadták a kezdeménye-
zést, ők léptek fel támadólag, de a 
vendégek kontráiban is benne volt a 
veszély. Mégis egy büntető döntötte 
el a mérkőzést. A 80. percben Batát 
húzták vissza, és a megítélt tizen-
egyest a sértett értékesítette a jó 
irányba vetődő Ipacs kapus mellett.
A HFC begyűjtötte egymás utáni 4. 
győzelmét is, és menekül a kiesés 
elől, amelyet minden bizonnyal a 
Váccal fog vívni a biztos bentma-
radást jelentő 14. helyért. Jelenleg 
a vásárhelyiek állnak jobban, de 
egyenlő pontszám mellett a váciak 
egy mérkőzéssel kevesebbet ját-
szottak, és április 18-án ők is nyer-
tek, 2-0-ra a Kozármisleny ellen.
Az ellen a Kozármisleny ellen, aki a 
HFC következő ellenfele lesz április 
25-én. 

A GYŐZTES GÓL ELŐTTI PILLANAT (KÉP: VÁSÁRHELYI TV, YOUTUBE)
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Színes

ZENE • Új videoklippel jelentkezett a vásárhelyi születésű fiatal

LeslieTheJudge  
a videómegosztón
BOROS TAMÁS

 Új videoklippel jelentke-
zett LeslieTheJudge, a tehet-
séges hódmezővásárhelyi 
származású, ahogy ő magát 
nevezte, trapper. A szám 
címe All Eyez On Me, április 
10-e óta látható a Youtu-
be-on.
 Korábban már bemutattuk a Vá-
sárhelyi Valóságban és a Hódpress 
felületén is LeslieTheJudge-ot, a ta-
valy nyáron elkészült The Beginning 
című videoklipje kapcsán.
Április elején pedig már megjött az 
All Eyez On Me. LeslieTheJudge a 
Vásárhelyi Médiacentrumnak el-
mondta, hogy mindenkinek meg 
szeretné köszönni a segítséget, hi-
szen egy délután leforgása alatt le 
tudták forgatni az egész klipet.
Az egész tervet úgy képzelte el, hogy 
szeretett egy autót és egy kutyust 
bele, de nem volt mindegy, hogy 
milyen legyen a kutya (dobermannt 
szeretett volna). Szerencsére se-
gítségére volt a Fejes Kutyakiképző 

Központ. Egyeztetések után meg-
beszélték a pontos tervet, hogy mi 
is lenne Bosco feladata, amit elké-
pesztő fegyelemmel vittek véghez, 
és Bosco azonnal tudta hogy mikor 
mit kell csinálnia, mondta.
Az autóknál is megkapta a szükséges 
segítséget Geletóczki Lászlótól, aki 
felajánlotta a klipben látott autókat. 
A mozgó jeleneteknél Laci felesége, 
Zita segített be, nagyon profin meg 
tudták oldani az egészet.
Elmondta azt is, hogy akik nélkül 

abszolút nem sikerült volna az egész 
forgatás, a táncos, Sztancsik Rozália 
valamint a Hippicore Stúdió (Virág 
Péter és Kelemen Roland). Fantasz-
tikus munkát végeztek mindany-
nyian, kreatív ötletekkel, mindezt 
profizmussal társítva. Külön köszö-
netet szeretne még mondani Bíró 
Bencének és Nagy Dominiknek.
Nagyon örült, hogy együtt dolgoz-
hatott velük és reméli, hogy leg-
közelebb is számíthat bármelyikük 
együttműködésére. 

ITT VAN AZ ÚJABB VIDEOKLIP

KATASZTRÓFAVÉDELEM • Öt vásárhelyi 
munkatárs kapott elismerést

Kerek 
évfordulókat 
ünnepeltek
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Áprilisban a hódmező-
vásárhelyi állomány tag-
jai közül többen is kerek 
évfordulót ünnepeltek. Öt 
munkatárs tűzheti ki egyen-
ruhájára ezentúl a díszes 
szolgálati jelet, ketten kerek 
húsz, hárman pedig pon-
tosan tíz éve szereltek fel a 
tűzoltókhoz – adta hírül a 
megyei katasztrófavédelem.
 Szilágyi Szabolcs tű. százados 
2001. április 1- én csatlakozott a 
hódmezővásárhelyi tűzoltósághoz. 
Az azóta eltelt két évtizedben több 
beosztásban és szakterületen is 
helyt állt. 2010-ben diplomázott a 
szegedi egyetemen, majd 2012-ben 
felsőfokú tűzvédelmi szakmai képe-
sítést szerzett. 
2012-től a szentesi katasztró-
favédelmi kirendeltség hatósági 
osztályán dolgozott főelőadóként, 
hadnagyi rendfokozatban. 2015-től 
pedig a hódmezővásárhelyi tűzoltó- 
parancsnokság parancsnok-helyet-
tesi feladatait látja el.
Karácsonyi Miklós tű. főtörzsőr-
mester 2001. április 1- én került a 
tűzoltóság kötelékébe, szintén 20 
éves évfordulót ünnepelhet tehát. 
Az elmúlt két évtizedben rengeteg 
káresemény felszámolásában vett 
részt. Szakmai tudása, hivatástudata 
kimagasló, példaként áll a fiatalabb 
kollégák előtt. 

Kis Péter tű. törzsőrmester 2011. 
április 1- én vette fel első szolgá-
lati napját, mint beosztott tűzoltó. 
Szakmai felkészültsége, rátermett-
sége és gyors alkalmazkodó képes-
sége a fiatalabb kollégáit is inspi-
rálja. Szegeden szerezte főiskolai 
végzettségét, mint élelmiszer-ipari 
műszaki menedzser. A jövőben is a 
katasztrófavédelem kötelékében, 
hivatásosként képzeli el az életét. 
Lőkös Gábor tű. zászlós 2011 már-
ciusában szerelt fel az akkori Makói 
Hivatásos Önkormányzati Tűzoltó-
sághoz, mint beosztott tűzoltó. Ké-
sőbb a hódmezővásárhelyi tűzoltók 
állományába került. Iskolai végzett-
ségét tekintve mérnök-informa-
tikus. Hivatása gyakorlása mellett 
fontos számára a folyamatos fej-
lesztés, fejlődés is, ezért elvégezte a 
tűzoltás-vezetői képzést is. Jelenleg 
beosztott tűzoltói feladatokat lát el. 
Vékony László tű. törzsőrmester 
2011. április 1- én került a tűzoltó-
ság kötelékébe, ahol 10 éve folya-
matosan szolgál. Az elmúlt évben 
számos káreseménynél bizonyítot-
ta rátermettségét. Hivatástudata 
példaértékű, segítőkészségére és 
támogatására bajtársai is mindig 
számíthatnak. A sport területén is 
kiemelkedő eredményeket ért el. 
Rendszeres résztvevője és dobogós 
helyezettje a tűzoltók körében szer-
vezett országos sportversenyeknek 
is. 

NEM CSAK KIS PÉTER, HANEM MÉG NÉGYEN ÜNNEPELHETTEK ÁPRILISBAN  
(FOTÓ: ORSZÁGOS KATASZTRÓFAVÉDELMI FŐIGAZGATÓSÁG)

Összekapcsolva 74 méter

A HÉT ELSŐ NAPJAIBAN MÁR A 2-ES SZÁMÚ TRAM-TRAIN SZERELVÉNY IS MEGKEZDTE VÁSÁRHELYI MENETPRÓBÁIT. TÖBBSZÖR IS 
ÖSSZEKAPCSOLVA FUTOTT A 2 VASÚT-VILLAMOS, AMELY EGYÜTTESEN 74 MÉTER HOSSZÚ, ÍGY IGAZÁN IMPOZÁNS LÁTVÁNYT NYÚJTOTT. 

ÁPRILIS 13-ÁN EGYÉBKÉNT MEGÉRKEZETT A 3. JÁRMŰ IS A SZENTESI MOTORGARÁZSBA.


